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(...) Niegdyœ gwiazda z Betlejem mêdrców prowadzi³a,
Dziœ znak daje, by zasi¹œæ do œwiêtej wieczerzy,

By biel op³atka ludzkie waœnie pogodzi³a,
A w sercu znów zamieszka³ Ten, co w ¿³obie le¿y.

Chwila Jedna! Przy Tobie nikn¹ odleg³oœci,
Co szare  zmienia siê w odœwiêtne, tajemnicze.

Daj nam wiêcej dni takich, spragnionych mi³oœci, 
Niech  œwiat przy ¿³óbku Twoim odmienia oblicze.

(o Franciszek Czarnowski)

Spokojnych, zdrowych, radosnych Œwi¹t Bo¿ego Narodzenia 
oraz wszelkiej pomyœlnoœci w Nowym Roku
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Kącik  
        poezji ZIMOWE POPOŁUDNIE

W rozległej ciszy toczę oczy
Po białej pościeli pól -
Promienność z góry wodzi
Szpiczastym palcem po śladach
Cieniem określa - doskonałość -
czarne szkice drzew zabawę
Rozkoszną - z radością nieba -

W srebrzystości okna malowany
Mrozem biały liść - rozbłysnął
Nagle tysiącem blasków
Bramy nieba na oścież -
Zachwyt otworzył - bardziej
Niebieski niż niebo...

Bronisława Betlej

NAJPIĘKNIEJSZE ŚWIĘTA

I znów Boże Narodzenie,
najpiękniejsze święta w roku,
bo wzajemnie płoną serca
chociaż mroźna zima wokół.
 Bo się rodzi Boże Dziecię
 pośród ludzi na tym świecie,
 bo się rodzi Miłość Wielka
 i nadzieja dla człowieka.
Rodzina przy wspólnym stole
biały opłatek, choinka, urok kolęd
i w każdej polskiej rodzinie
modlitwa dziękczynna płynie.
 I w to Wielkie Boże Święto
 serca stają się stajenką,
 w której mieszka Boże Dziecię,
 daje radość, pokój, szczęście.
 

Alfreda Duda - Jarek

NOC WIGILIJNA

W tą noc 
nawet swarliwe ptaki 
zapomniały głosu
gniazdo smutne weselą -
w tą przeczystą pełną nadziei
ciszę - gwiazdy spełnienia
szukają oczu pragnących -
niech ogrzeje chłodne dłonie
krąg opleciony -
serce zapomni bólu
urośnie w wielkość objęcia
ukochaniem najdroższych...

Bronisława Betlej

***

To Boży blask rozjaśnia
ciemność tej  nocy,
obok krzyku reklam 
i choinkowych gwiazd,
aby w ciszy spotkania
na ludzi spłynęła
nadprzyrodzona moc,
od wieków 
w duchowej tajemnicy,
corocznie
wspólnych do Betlejem dróg,
i przy małym Dzieciątku odnowić
na dłużej swoje sacrum.

Maria Stefanik



3

Gminne WieściWYWIAD

TO BYŁ  
DOBRY ROK

O tym, co udało się zrobić  
w mijającym roku z Burmistrzem 
Gminy Jedlicze Zbigniewem 
Sanockim, rozmawiała Agnieszka 
Frączek

Zbliżamy się do końca roku. 
Proszę o jego podsumowanie.

No cóż, mówi Pani, że dobiegamy 
do końca roku. Mnie wydaje się, 
że minął najwyżej miesiąc od jego 
rozpoczęcia. W rzeczywistości był 
to rok bardzo intensywnej pracy. 
Nie tak dawno rozmawialiśmy na 
temat tegorocznych planów. Dziś 
mogę stwierdzić, że zostały one 
zrealizowane. Udało się nawet 
wykonać pewne zamierzenia, które 
nie były planowane przy uchwalaniu 
budżetu na 2009 rok.

No to zacznijmy od tych 
nieplanowanych, a wykonanych. 
Co takiego udało się zrealizować 
nadprogramowo?

Takimi dodatkowymi inwestycjami, 
które pojawiły się w trakcie roku 
były: budowa oświetlenia ulic 
Słowackiego i przyległych, remont 
ulicy Bohaterów Westerplatte, 
remont elewacji szkoły w Żarnowcu 
oraz budowa Miasteczka Ruchu 
Drogowego przy Zespole Szkół 
Publicznych w Jedliczu.

- Realizacja których zadań dała 
największą satysfakcję?

Jestem zadowolony z tego, 
że udało się zrealizować tak 
potrzebne zadania jak remont 
ponad 7 km  dróg gminnych,  
w tym blisko pięciokilometrowy 
odcinek od Rynku w Jedliczu do 
drogi krajowej w Moderówce, 
którego remont został 
dofinansowany z Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych. Dodam, że jest to 
jeden z najdłuższych odcinków 
dróg gminnych w woj. 
podkarpackim wyremontowanych 

z tego programu. Położyliśmy 
nawierzchnie asfaltowe na dwóch 
drogach w Potoku, oraz na sporym 
odcinku  ul. Naftowej i ul. 3-go 
Maja w  Jedliczu.  W  Podniebylu 
wyremontowaliśmy drogę do 
gruntów rolnych. Dokończona 
została budowa oświetlenia   
ul. Głowackiego i ul. Stawiarskich. 
W sumie w tym roku postawiliśmy 
100 lamp. Cieszy mnie ciepła 
reakcja ludzi na wygląd jedlickiego 
cmentarza. Oprócz tego, że można 
wygodnie poruszać się nowo 
wykonanymi alejkami podoba się 
odrestaurowana zabytkowa kaplica. 
Rozpoczęliśmy również prace przy 
budowie kaplicy cmentarnej oraz 
zagospodarowanie nowej części 
cmentarza komunalnego. Prace te 
będą kontynuowane w przyszłym 
roku. Jest to ogromna inwestycja, 
ale jakże potrzebna.
Bardzo dużą satysfakcję 
mam z budowy kanalizacji na 
terenie Jaszczwi i Moderówki. 
Wybudowaliśmy całą główną sieć. 
Jeszcze nie tak dawno grupa moich 
oponentów wmawiała ludziom, 
że moje działania zmierzające do 
budowy tej kanalizacji to działania 
pozorowane, które i tak nie zostaną 
zrealizowane. Tak było również  
z remontem drogi przez Białkówkę 
oraz powstaniem filii Ośrodka 
Zdrowia w Moderówce. Dziś 
wszyscy widzą efekty tej pracy.

Co jeszcze udało się zrealizować?
Jedliccy strażacy już niebawem 

będą mogli korzystać z nowego 
budynku remizy. Pod koniec grudnia 
br. zostanie oddana jej część pod 
potrzeby jednostki OSP.
Dom Ludowy w Dobieszynie 
wyposażony został w instalację 
centralnego ogrzewania, natomiast 
Dom Ludowy w Długiem  
w klimatyzację. Przebudowaliśmy 
także dach na budynku remizy OSP  
w Dobieszynie. Również budynek 
urzędu został wyposażony 
w swoją kotłownię. Nie 
musimy już kupować ciepła  
i grzać wtedy kiedy chce sprzedający 
ciepło. Budynek został też 
wyposażony w podjazd i windę dla 
niepełnosprawnych. Środki na windę 
w wysokości 80 tys. zł pochodzą 
z nagrody PFRON-u za zajęcie  
II miejsca w ogólnopolskim 
konkursie „Równe szanse, równy 
dostęp”, za zrealizowany projekt 
„Kurs języka migowego”. 

Oświata stanowi najbardziej 
znaczący rozdział budżetu gminy. 
Czy w placówkach oświatowych 
prowadzone były jakieś prace?

We wszystkich placówkach zostały 
wykonane prace remontowe. 
Największe nakłady skierowane 
zostały w tym roku do szkół  
w Żarnowcu, Długiem i Piotrówce 
oraz Przedszkolu w Jedliczu. 
Prowadzone tam były kompleksowe 
prace: w Żarnowcu przy elewacji, 
w Piotrówce wymieniono okna, 
w Długiem wyremontowane 
zostały węzły sanitarne, 
korytarze, oraz odnowione 
pomieszczenia. Wykonane zostało 
również odwodnienie budynku 
Samorządowego Przedszkola  
w Jedliczu. Ogółem wykonano 
prace o wartości ponad 700 tysięcy 
złotych. Podkreślę, że duży zakres 
prac wykonanych został przez 
pracowników robót publicznych  
i szkolnych konserwatorów.

Dużą pomoc ma Gmina  
z pracowników robót 
publicznych?
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Co roku staramy się zatrudniać  do 
prac sezonowych jak największą 
liczbę osób, które zarejestrowane 
są w Powiatowym Urzędzie Pracy 
jako osoby bezrobotne, czy też 
korzystające z pomocy Opieki 
Społecznej. Jest to grupa ponad 
50 osób. Pomimo konieczności 
wykonywania dodatkowej, dodam 
niemałej pracy przez pracowników 
Urzędu Gminy, widzimy znaczne 
efekty pracy tych ludzi. Korzyści 
są obopólne. Z jednej strony 
wykonujemy wiele remontów  
i prac porządkowych, a  z drugiej dzię-
ki aktywizacji zawodowej spora gru-
pa osób znalazła stałe zatrudnienie.  
W bieżącym roku na utrzymanie 
robót publicznych pozyskaliśmy 
z Urzędu Pracy ponad 130 tys. zł. 
Tak duże zatrudnienie nie byłoby 
możliwe gdyby nie dobra współpraca  
z sołtysami, dyrektorami szkół 
i jednostek organizacyjnych, 
którzy organizują pracę dla tych 
osób i pilnują, aby była rzetelnie 
wykonywana.

Mówi Pan o wielu zrealizowanych 
inwestycjach, ale czy ich realizacja 
przebiegała bezproblemowo?

Przy każdej inwestycji pojawiają 
się mniejsze lub większe problemy. 
Jest to nieuniknione. Jednak w tym 
roku mieliśmy wyjątkowe kłopoty 
z nierzetelnymi wykonawcami 
Ten problem pojawił się przy 
budowie kanalizacji dla Jaszczwi 
i Moderówki na etapie budowy 
przykanalików. Wyłoniona  
w drodze przetargu firma 
wykonywała pracę w sposób 
niefachowy, mówiąc jasno – 
„partaczyli robotę”. Spowodowało to 
opóźnienie oddania do użytkowania 
kanalizacji w tych miejscowościach. 
Ponieważ nigdy nie pozwalam na złe 
wykonywanie robót zdecydowałem 
o zerwaniu umowy i w tej chwili 
trwa procedura wyłaniania kolejnego 
wykonawcy. 
Podobne problemy pojawiały 
się przy „schetynówce”, choć 
w tym przypadku nie doszło do 
rozwiązania umowy, lecz gdyby 

nie stały, uciążliwy nadzór z naszej 
strony, to z winy wykonawcy 
moglibyśmy stracić dofinansowanie. 
Na szczęście wszystko zakończyło 
się pomyślnie.

To piękny odcinek drogi.

Tak. Jest to piekny odcinek, 
który znacznie polepszy warunki 
jazdy. Decyzję o zgłoszeniu do 
dofinansowania  tego odcinka 
podjąłem dwa lata temu. 
Została opracowana stosowna 
dokumentacja. Złożyliśmy wniosek, 
a dziś mieszkańcy mogą korzystać  
z wygodnej drogi.

A jak wygląda sprawa budowy 
mostu w Męcince?

Wspólna decyzja gmin Jedlicze 
i Tarnowiec o budowie mostu 
podejmowana była z myślą  
o uzyskaniu dofinansowania  
z funduszy unijnych. Jest to tak 
kosztowna inwestycja, że nie 
można sfinansować jej jedynie  
z własnych środków. Zdając sobie 
sprawę ze skali przedsięwzięcia  
i czasu niezbędnego na uzyskanie 
niezbędnych uzgodnień już  
w październiku 2006 r podpisana 
została umowa na wykonanie 
dokumentacji technicznej. Termin 
wykonania ustalony był na listopad 
2007 r., a projektantem została jedna 
z najlepszych firm na Podkarpaciu. 
Okazało się jednak, że firma nie 
wywiązała się z umowy, ale cały 
czas zapewniała, że projekt zostanie 
wykonany mimo, że gmina nalicza 
karne odsetki. Niestety termin 
naboru wniosków o dofinansowanie 
ustalony został na grudzień br. 
dlatego dalsze przeciąganie 
terminu jest bezcelowe. Sprawa  
o odszkodowanie została wniesiona 
do sądu.

Czy w mijającym roku Gmina 
pozyskała jakieś środki?

Wielokrotnie podkreślałem, że 
sprawa uzupełniania budżetu 
środkami zewnętrznymi jest dla 
mnie priorytetowa. Przez cały czas, 
gdy pojawiają się możliwości, 

wnioskujemy o dofinansowanie. 
Początek roku okazał się być dobrą 
prognozą na przyszłość, gdyż 
okazało się, że nasz wniosek na 
przebudowę wspominanej wcześniej 
drogi od jedlickiego Rynku do drogi 
krajowej w Moderówce otrzymał 
dofinansowanie w wysokości 
ponad 700 tys. zł. Innym zadaniem 
współfinansowanym z pieniędzy 
unijnych jest remont Domu 
Ludowego w Moderówce oraz 
zakończony już remont pokrycia 
dachowego w Domu Ludowym  
w Długiem – dofinansowanie to 
ponad 400 tys. zł. Na dodatkowe 
zajęcia w przedszkolu pozyskano 
ponad 600 tys. zł. Blisko  
200 tys. zł Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej zdobył na organizację 
szkoleń i kursów dla bezrobotnych. 
Prawie 600 tys. zł pozyskaliśmy na 
budowę kanalizacji w Żarnowcu 
oraz wodociągu w Potoku. 
Akceptację uzyskał również wniosek 
o dofinansowanie remontu Starej 
Szkoły w Żarnowcu na kwotę ponad 
500 tys. Koleje dofinansowanie to 
100 tys. zł na remonty w lokalach 
socjalnych.
Ponad to na etapie oceny jest 
wniosek na zamknięcie składowiska 
odpadów w Jaszczwi (wnioskowana 
kwota to blisko 1 mln zł). Ocenę 
formalną przeszedł już także 
wniosek dotyczący przebudowy 
istniejącego budynku betoniarni 
na punkt segregacji odpadów  
w Żarnowcu (wnioskowana kwota 
dofinansowania to ponad 1 mln zł).
Chcę podkreślić, że jest bardzo 
ciężko uzyskać dofinansowanie ze 
środków unijnych. Konkurencja  
w tym zakresie jest bardzo duża. 
Nie wszystkie składane przez nas 
wnioski otrzymały dofinansowanie. 
Przykładem niech będzie wniosek 
na kompleksowy remont budynku 
Ośrodka Zdrowia w Jaszczwi, który 
został pozytywnie oceniony, ale  
w rankingu niestety zajmuje miejsce 
na tzw. liście rezerwowej.
Oczywiście do pozyskanych 
pieniędzy trzeba doliczyć wkład 
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własny. Z finansowej strony ważny 
jest też fakt, że w momencie 
składania wniosków trzeba wykazać 
możliwość sfinansowania całości 
zadania z własnych środków. 
Po wykonaniu zadania płaci się 
wykonawcy ze środków gminnych, 
a dopiero później uzyskuje się 
zwrot dofinansowania. Przy dużych 
inwestycjach wiązać się to musi 
z zaciąganiem kredytu. I tutaj 
dochodzi do pewnego absurdu. 
Niektórzy z Radnych, dodam ci, 
którzy najmocniej dopominają się 
o różne inwestycje równie mocno 
grzmią, że gmina jest zadłużana, 
nie zwracając uwagi na konieczność 
zaciągania zobowiązań. Ale traktuje 
to jako populistyczne gadanie przed 
zbliżającymi się w przyszłym roku 
wyborami samorządowymi.

Z terenu gminy słychać głosy, że 
sąsiednie gminy lepiej się rozwijają 
wykonują więcej inwestycji…

Cóż. Wszędzie dobrze gdzie nas 
nie ma. Zawsze, cokolwiek by nie 
było zrealizowane, pojawią się 
niezadowoleni, tacy, którzy niejako 
dla zasady zajmują się krytyką, 
zawsze będący na „nie”. Tak jest  
i u nas. Takie głosy pojawiają się  
w radzie, pojawiają się również 
i wśród mieszkańców. Dla mnie 
osobiście najważniejsze jest 
to, że tych zadowolonych jest 
zdecydowania więcej.

A jak faktycznie prezentuje się 
nasza Gmina na tle innych na 
Podkarpaciu?

Przed kilkoma tygodniami w jednej 
z gazet pojawił się niezależny 
ranking „Złota Setka Gmin 
Podkarpacia” Znaleźliśmy się tam 
na 29 miejscu. Okazuje się, że jest 
to najwyższa pozycja spośród gmin 
z naszego powiatu w kategorii 
gmin miejsko-wiejskich. Przed 
kilkoma miesiącami w rankingu 
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sporządzonym przez Gazetę Prawną 
dotyczącym pozyskiwania środków 
unijnych również znaleźliśmy się 
na bardzo wysokiej – 21 pozycji. 
To wystarczająca odpowiedź na to 
pytanie.

Panie Burmistrzu, nadchodzą 
Święta Bożego Narodzenia, jakie 
ma Pan plany na ten czas ?

Czas Świąt to okres spotkań 
z najbliższymi, ale też czas 
odpoczynku, refleksji i wyciszenia. 
Święta planuję spędzić w rodzinnym 
gronie.
Korzystając z okazji, pragnę 
złożyć wszystkim mieszkańcom 
życzenia zdrowych, radosnych, 
rodzinnych i spokojnych 
Świąt Bożego Narodzenia,  
a w nadchodzącym Nowym Roku 
wszelkiej pomyślności.

Dziękuję za rozmowę

WYREMONTOWANO  
KOLEJNA DROGĘ

Zakończono realizację projektu 
pn. „Remont ciągu dróg gminnych 
od drogi powiatowej nr 1947 R  
w Jedliczu do drogi krajowej nr 28  
w Moderówce”.

Projekt zrealizowany został w ra-
mach pierwszej edycji Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokal-
nych na lata 2008-2011, tzw. „Sche-
tynówki”. 
W ramach projektu wyremontowano 
drogi na odcinku o długości niemal 
5 km biegnącego od drogi powiato-
wej nr 1947 R w Jedliczu do drogi 

krajowej nr 28 w Moderówce. Ce-
lem projektu było podniesienie bez-
pieczeństwa ruchu i jakości układu 
drogowego.
Wartość projektu: 1.466.200,00 zł,
w tym dofinansowanie z Programu: 
733.100,00 zł
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MIASTECZKO RUCHU 

DROGOWEGO  
W JEDLICZU

W Jedliczu przy Zespole Szkół 
Publicznych powstało pierwsze 
w gminie miasteczko ruchu 
drogowego. Uroczyste otwarcie 
nastąpiło 6 listopada br.

To kolejny – po boisku ze 
sztuczną nawierzchnią - obiekt, który 
rozszerza zaplecze edukacyjne ZSP 
w Jedliczu. Miasteczko będzie 
służyło zarówno uczniom  
w czasie zajęć z wychowania 
komunikacyjnego, jak i wszystkim 
młodym mieszkańcom gminy.

- Wyrażam przekonanie, że 
miasteczko przyczyni się do lepszego 
przygotowania młodzieży do 

egzaminu na kartę rowerową. Mam 
nadzieję, że te pierwsze dobre nawyki 
i umiejętności, jakich młodzież 
nabędzie właśnie tutaj utrwalą się 
na całe dalsze życie, co przyczyni 
się do poprawy bezpieczeństwa 
na naszych drogach – powiedział 
podczas otwarcia Zbigniew Sanocki, 
Burmistrz Gminy Jedlicze. 

O budowę miasteczka władze 
gminy Jedlicze starały się już od 2 lat, 
wnioskując o środki z Województwa 
na ten cel. Nie udało się, dlatego  
w bieżącym roku Burmistrz podjął 
decyzję o sfinansowaniu zadania ze 
środków gminnych przy wsparciu 
sponsorów. Przy budowie obiektu 
wzorowano się na Miasteczku 
Ruchu Drogowego w Nozdrzcu. 
Alejki jedlickiego 
Miasteczka, 

wzdłuż których poustawiane są 
znaki drogowe, wyłożone kostką 
brukową. Na przejeździe kolejowym 
znajduje się pomniejszona replika 
maszyny parowej. 
Uroczystość otwarcia zaszczycili 
swoją obecnością, m.in.: 
Bogusław Kolarczyk - z-ca dyr. 
WORD-u w Krośnie, Krzysztof 
Guzik - Komendant Miejski 
Policji w Krośnie, Jan Laba - 
Komendant Komisariatu Policji 
w Jedliczu, Wiesław Nowak - 
Wiceprezes Stowarzyszenia na 
Rzecz Bezpieczeństwa w Krośnie, 
Kazimierz Barański z Komendy 
Powiatowej Policji w Brzozowie. 

WMUROWANIE AKTU 
EREKCYJNEGO

W dniu 29 października podczas 
misji parafialnych odbyło się 
uroczyste podpisanie Aktu 
Erekcyjnego pod budowę nowej 
kaplicy cmentarnej.

Złożenie podpisów pod 
dokumentem przez: Burmistrza 
Gminy Jedlicze – Zbigniewa 
Sanockiego, Przewodniczącego 
Rady Gminy – Piotra Krawczyka 
oraz ks. proboszcza - Stanisława 
Turonia, odbyło się na zakończenie 
misyjnej mszy świętej. Po mszy 
odbyła się procesja na cmentarz jej 
zakończenie miało miejsce na placu 
budowy, gdzie wmurowano tubę  
z aktem erekcyjnym.
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Z roku na rok wzrasta  
u kobiet świadomość potrzeby 
przeprowadzania badań 
mammograficznych i cyto-
logicznych. Było to widać 
podczas tegorocznej akcji 
profilaktycznej, która odbyła 
się w naszej gminie 12, 13 i 16 
listopada. 

Akcja poprzedzona była 
kampanią reklamową, w ramach 
której na terenie gminy zostały 
rozmieszczone plakaty informacyjne 
i rozprowadzone imienne zapro-
szenia do mieszkanek gminy.

Bezpłatne badania mammo-
graficzne i cytologiczne były 
wykonywane w stojącym na 
parkingu przy GOSiR w Jedliczu, 
mammobusie. Dzięki współpracy 

gminy Jedlicze z Fundacją SOS 
Życie z Mielca przebadało się ponad 
300 kobiet z terenu naszej gminy 
i gmin ościennych. Panie z chęcią 
ustawiały się w poczekalni.

- Nie wstydzę się badań, bo 
wiem, że mogą mi one uratować 
życie. Poza tym jeśli 
nie muszę za nie płacić  
i mogę je zrobić po 
sąsiedzku to dla 
mnie tym wygodniej 
– przyznaje jedna  
z mieszkanek gminy 
Jedlicze, która skorzystała  
z oferty. 

Bezpłatne badania 
mammograficzne mogą 
wykonywać panie  
w wieku 50-69 lat 
– raz na 2 lata, zaś 

cytologiczne panie  
w wieku 25-59 lat - raz na 
3 lata. 
Z badań mammograficznych 
skorzystało 296 kobiet, 
zaś z cytologicznych 67 
kobiet. 

Gmina Jedlicze od lat    
współpracuje z Fundacją  
i organizują takie akcje na 
terenie gminy. 

Zorganizowanie te-
gorocznej  akcji   możliwe   
było dzięki udziałowi spo- 
nsorów i współ- 
organizatorów,  którzy  

nieodpłatnie świadczyli usługi 
transportowe – firma SPECMOT 
z Jedlicza oraz hotelarskie  
i  gastronomiczne – Hotel-
Restauracja Venus z Moderówki.  

BADANIA MAMMOGRAFICZNE  
W JEDLICZU 

SZKOLENIA ZWIĄZANE  
Z PROBLEMATYKĄ  

ALKOHOLOWĄ
Pracownicy placówek oświa-
towych, jedlickiego GOPS-u, 
Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz 
sprzedawcy alkoholu wzięli udział 
w darmowym szkoleniu. Odbyło 
się ono w Urzędzie Gminy w Jedli-
czu, 28 października 2009 roku.

Szkolenie odbyło się w dwóch tu-
rach. Pierwsza skierowana była do 
pracowników GOPS-u, GKRPA oraz 
nauczycieli. Prowadzący, specjaliści 

z Małopolskiego Centrum Profilak-
tyki poruszyli w nim zagadnienia: 
związane z problematyką alkoholi-
zmu w środowisku lokalnym, narko-
manii, aspektów prawnych  
i zasad warunkujących pra-
ce KRPA, przyczyn i skut-
ków nadużywania alkoholu 
i narkotyków oraz przemo-
cy w rodzinie z problemem 
alkoholowym. 

Drugie szkolenie skiero-
wane było do sprzedawców 
alkoholi i pracowników ta-
kich punktów. Dotyczyło 
ono: porad dla sprzedaw-

ców, zasad odpowiedzialnej sprze-
daży alkoholu oraz konsekwencji 
sprzedaży alkoholu w świetle obo-
wiązujących aktów prawnych.  
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UCZYLI SIĘ  

RATOWAĆ ŻYCIE
Gmina Jedlicze zakończyła 
realizację projektu pn. „Uczymy 
ratować życie”. Głównym jego 
celem było promowanie nauki 
udzielania pierwszej pomocy 
wśród dzieci i młodzieży z terenu 
gminy Jedlicze.

W trosce o zaszczepienie 
umiejętności udzielania pierwszej 
pomocy  już od najmłodszych lat 
zorganizowały został cykl pokazów 
pomocy przedmedycznej skierowany 
do 902 uczniów uczęszczających 

do wszystkich gminnych szkół 
podstawowych. 
Część teoretyczna pokazu łączyła  
w sobie tematykę dotyczącą 
udzielania pomocy przedmedycznej 
oraz negatywnych skutków 
stosowania alkoholu i narkotyków. 
Następnie ratownicy z jasielskiej 
firmy PREMED przekazywali 
dzieciom i młodzieży teoretyczne 
i praktyczne zasady udzielania 
pierwszej pomocy, także w przy-
padku rówieśników, którzy są 
pod wpływem alkoholu, czy 
narkotyków. 
- Organizując takie szkolenia 

mieliśmy na celu uwrażli-
wienie dzieci i młodzieży na 
drugiego człowieka, a tym samym 
przeciwdziałanie znieczulicy 
społecznej. Myślę, że dzięki naszej 
akcji uczniowie w pewnym stopniu 
pokonali strach przed udzielaniem 
pomocy poszkodowanemu – mówi 
Zbigniew Sanocki, Burmistrz 
Gminy Jedlicze. 
Jak podsumowują instruktorzy  
z PREMEDU jedliccy uczniowie 
wykazali się dużą znajomością 
tematu pierwszej pomocy  
i z zainteresowaniem brali udział  
w zajęciach. 

GMINA SZKOLI 
BEZROBOTNYCH

Dziesięciu bezrobotnych  
z gminy Jedlicze wzięło udział 
w szkoleniu „Technolog 
konstrukcji betonowych”. 
Certyfikaty ukończenia kursu 
odebrali z rąk Burmistrza 
Gminy Jedlicze pod koniec 

października br.

Szkolenie odbyło się w ramach 
prowadzonego przez gminę 
Jedlicze projektu „Prace społecznie 
użyteczne i roboty publiczne na 
rzecz budownictwa socjalnego”. 
Na jego realizację Gmina otrzymała 
dofinansowanie z Ministerstwa 
Pracy i Polityki Społecznej. Kurs 
trwał od września do października 

i składał się  
z części praktycznej 
oraz teoretycznej.  
W ramach praktyki 
mężczyźni wykonali 
ogrodzenie obok 
Szkoły Podstawowej 
w Żarnowcu oraz 
pracowali przy
mieszkaniu socjal-
nym. 

PIENIĄDZE NA 
KANALIZACJĘ

Gmina Jedlicze otrzymała 
ponad 785 tys. zł dofinansowania 
do projektu „Budowa sieci 
wodociągowej w miejscowości 
Potok i Jedlicze wraz z bu-
dynkiem hydroforni oraz 
budowa kanalizacji sanitarnej  
w Żarnowcu”. 
Pieniądze pochodzą z Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2007 – 2013. 
- Chociaż mieszkańcy Żarnowca 
i Potoka niecierpliwili się tym, że 
nie kończymy ostatniego kolektora 
kanalizacji i obszernej sieci 
wodociągowej, to jednak warto 
było zaczekać. Kwota 785 tys.  
zł to bardzo duża pomoc finansowa 
dla gminy. Bez niej nie bylibyśmy 
w stanie wykonać tego zadania - 
mówi Zbigniew Sanocki, Burmistrz 
Gminy Jedlicze. 
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Gminne WieściRemonty i inwestycje
Wymiana stolarki w budynku 

„harcówki”

W Zespole Szkół Publicznych w Jedliczu w budynku 
harcówki wymieniono stolarkę okienną i drzwiową, 
pomalowano ściany i sufit oraz wymieniono przewody 
instalacji elektrycznej. 

Remont w Zespole Szkół w Moderówce 
W Zespole Szkół w Moderówce pracownicy grupy robót 
publicznych wykonali remont salki gimnastycznej. Remont 
polegał na zeskrobaniu starej łuszczącej się farby, uzupełnieniu 
tynków ścian, wykonaniu częściowej gładzi gipsowej oraz 
pomalowaniu pomieszczenia sali gimnastycznej farbą 
emulsyjną. 

Remont sali gimnastycznej  
w ZSP w Jedliczu 

W Zespole Szkół Publicznych w Jedliczu została 
wyremontowana sala gimnastyczna.  Prace były konieczne  
z powodu uszkodzonych legarów, co przyczyniło się  do obniżenia 
parkietu na 41 m kw. Dodatkowo parkiet na całej sali został 
wycyklinowany, wyszlifowany, a następnie polakierowany. 
Pomalowano także linie do kosza i do siatkówki. Cała Sala 
została odmalowana przez pracowników robót publicznych 
oraz szkolnego konserwatora.

Łamanie barier 
architektonicznych  

w Urzędzie
W budynku Urzędu Gminy 
zakończyły się prace przy 
budowie windy, która ułatwi 
dostęp do Urzędu osobom 
niepełnosprawnym. Pieniądze 
na ten cel, w wysokości 80 
tys. zł pochodzą z nagrody 
PFRON-u, za zajęcie II miejsca  
w ogólnopolskim konkursie 
„Równe szanse, równy dostęp”, 
za zrealizowany projekt pn. „Kurs 
języka migowego”. Z uwagi 
na konstrukcję budynku winda 
musiała zostać umieszczona od 
strony parkingu. 
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Gminne Wieści inwestycje i remonty

ODNOWIONY PARKIET 

W Domu Ludowym w Długiem został 
wyczyszczony i polakierowany parkiet. 
Prace kosztowały ponad 5 tysięcy złotych. 

Zakończył się I etap 
realizacji projektu „Remont 
budynku Domu Ludowego  
w Moderówce i Długiem”. 
Gmina Jedlicze otrzymała na 
ten cel dofinansowanie ponad 
402 tys. zł z Europejskiego 
Funduszu Rolnego na rzecz 
Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

Wykonano już remont dachu na 
Domu Ludowym w Długiem, 
polegający na wymianie starego, 
wysłużonego i przeciekającego 
poszycia na nowe z blachy 
trapezowej. Do końca sierpnia 2010 
roku trwać będą prace przy remoncie 
Domu Ludowego w Moderówce. 
Prace remontowe obejmą 
pomieszczenia wewnątrz budynku, 
stolarkę okienną, wymianę pokrycia 
dachowego nad wejściem, rynien, 

REMONTY DOMÓW LUDOWYCH  
W DŁUGIEM I MODERÓWCE

wykonanie podjazdu, centralnego 
ogrzewania, odwodnienia, wzmo-
cnienia konstrukcji dachowej.
Praktycznie wszystko zostanie  
w nim odnowione lub kompletnie 
wymienione. Zostanie zrobiona 
także nowa elewacja wraz  
z dociepleniem.

- Od bardzo dawna starałem 
się o pozyskanie środków 
potrzebnych na generalny remont 
budynku Domu Ludowego  
w Moderówce. Droga do ich zdoby-
cia była długa i skomplikowana, 
ale zakończona sukcesem. Trafili 
się i tacy, którzy to sobie próbują 
ten sukces przypisać. W ramach 
złożonego wniosku udało się 
też pozyskać środki na wymianę 
pokrycia dachowego na Domu 
Ludowym w Długiem. Ten Dom 
Ludowy podobnie jak w Chlebnej, 
Piotrówce, Podniebylu pokryty był 
onduliną, która w krótkim okresie 
czasu po prostu się rozpadła. Jest 
to kolejny problem przed którym 
stoi gmina. Kapitalny remont Domu 
Ludowego w Moderówce kosztował 
będzie prawie 500 tys. zł - mówi 
Zbigniew Sanocki, Burmistrz 
Gminy Jedlicze.

Dom Ludowy w Długiem

Dom Ludowy w Moderówce
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Gminne Wieści imprezy

Już po raz XI w gminie Jedlicze 
odbyła się Biesiada Gospodyń 
Wiejskich. Wzięło w niej udział 
13 kół gospodyń wiejskich z te-
renu Gminy Jedlicze. 

XI Biesiadę Gospodyń zorgani-
zowało Koło Gospodyń Wiejskich 
w Jedliczu-Męcince, Gminny Ośro-
dek Kultury w Jedliczu i Podkarpac-
ki Ośrodek Doradztwa Rolniczego  
w Boguchwale Zespół Doradców  
w Krośnie. Wśród zaproszonych go-
ści byli, m.in. przedstawiciele władz 
samorządowych województwa, po-
wiatu i gminy. 

Głównym punktem programu 
było lepienie pierogów.  Jako pierw-

sze lepienie pierogów zakończyły 
panie z KGW Jedlicze-Borek, cho-
ciaż nie była to konkurencja na czas 
a raczej na smakowitość wyrobu. 

Każde koło przywiozło pięknie 
udekorowane ciasta własnej pro-
dukcji. Panie  
z KGW Męcin-
ka wykazały 
bardzo duże za-
angażowanie w 
przygotowanie 
biesiady, praco-
wały kilka dni 
przed, w trakcie  
i po biesiadzie z 
dużym udziałem 
przewodniczą-

cej koła i radnej Jedlicza-Męcinki 
Anny Stasz. 

W części artystycznej wystą-
pił: „Zespół Śpiewaczy Pota-
kowianki”, panie z KGW Mę-
cinka z piosenkami do tekstu p. 
Danuty Woźniak, dzieci ze Świetlicy  
w Męcince, pani Janina Zajdel i panie  
z KGW Borek w przedstawie-
niu Wesele, z bardzo dowcipnymi 
tekstami i kostiumami oraz panie  
z OKK Jedlicze Borek, zaśpiewa-
ły piosenkę o pierogach. Do tańca 
przygrywał zespół DUET.

Wszystkie koła otrzymały dyplo-
my i upominki za zaangażowanie  
w podtrzymywanie tradycji ludo-
wych, które wręczyli im: Zbigniew 
Sanocki – Burmistrz Gminy Jedli-
cze, Józef Szajna – Radny Sejmi-
ku Województwa Podkarpackiego 
oraz Teresa Suska – Radna Powia-
towa. Za rok KGW spotkają się  
w Żarnowcu. 

WYSTAWA 
JEDLICKIEGO 

PŁATNERZA  
W BUDAPESZCIE

Tym razem miecze Stanisława 
Stopkowicza mieli okazję 
obejrzeć Węgrzy. Wystawa 
jedlickiego artysty miała 
miejsce w Domu Kultury  
w XVII dzielnicy Budapesztu, 
w dniach od 22 października do 
6 listopada br.
Ekspozycja była prezentowana 
w ramach współpracy Powiatu 

Krośnieńskiego z Węgrami. 
Na wernisażu w Budapeszcie 
obecny był autor, 
przedstawiciele samorządu 
powiatu krośnieńskiego 
oraz samorządu XVII 
dzielnicy Budapesztu oraz 
całego Budapesztu. Na 
wystawie zaprezentowano  
46 mieczy. Delegacja 
polska wzięła udział 23 
października w obchodach 
węgierskiego święta 
narodowego. Sam artysta 
był zauroczony Węgrami  
i ich serdecznym przyjęciem. 

XI BIESIADA GOSPODYŃ
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Gminne Wieścikonkursy

XV Konkurs Poezji 
Przez trzy dni trwały 
przesłuchania uczestników XV 
Konkursu Poezji Współczesnej 
Autorstwa Bronisławy Betlej. 
W kat. gimnazja z klas od 
I – III zgłosiło się ponad 
120 uczestników z powiatu 
krośnieńskiego i jasielskiego.
Młodzież wybierała do recytacji 
wiersze o bardzo różnorodnej 

tematyce. Nawet jeżeli 
się powtarzały, były 
recytowane w sposób 
niepowtarzalny. Komisja 
wysoko oceniła poziom 
tegorocznego konkursu. 
Organizatorzy składają 
serdeczne podziękowania 
wszystkim uczestnikom jak  
i pedagogom oraz 

gratulacje rodzicom uczniów 
biorących udział w XV edycji 
Konkursu Poezji Współczesnej 
Autorstwa Bronisławy Betlej. 
Nagrodzeni i wyróżnieni otrzymali 
dyplomy i  najnowsze tomiki 
wierszy B. Betlej: Santo Subito  
i Lew i Panna. 

FINAŁ WOJEWÓDZKI KONKURSU 
EKOLOGICZNEGO 

Przemysław Boruta – uczeń klasy VI w Żarnow-
cu zajął II miejsce w wojewódzkim konkursie 
ekologicznym „Ochrona środowiska i zdrowie 
człowieka” zorganizowanym przez Ligę Ochro-
ny Przyrody. Finał odbył się 14 listopada 2009r. 
w Rzeszowie.

W zmaganiach wzięło udział 44 uczestników  
z 22 szkół podstawowych. SP W Żarnowcu reprezento-
wał, obok Przemka, także Krzysztof Grądalski, uczeń 
klasy IV. Laureat - Przemysław Boruta, otrzymał pa-
miątkowy dyplom oraz nagrody rzeczowe. W ubiegłym 
roku szkolnym uczeń ten zajął IV miejsce.

SUKCESY ZESPOŁÓW 
TANECZNYCH 

Działające przy GOSiR w Jedliczu zespoły 
taneczne CHOICE, ISKIERKI oraz DE 
SPINERZ świetnie zaprezentowały się 
podczas XV Przeglądu Amatorskich Zespołów 
Artystycznych „MINI – ART”. Zmagania 
taneczne odbyły się 19 listopada 2009 r.   
w Miejscu Piastowym. 
W kategorii taniec do 14 lat ISKIERKI, w swoim 
debiutanckim występie  zdobyły wyróżnienie.  
Z kolei w  kategorii powyżej 14 lat nagrodę główną 
zdobył zespół CHOICE, natomiast wyróżnienie 
DE SPINERZ. Jedliccy tancerze włożyli w swoje 
tegoroczne występy wiele energii i radości. 
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MIKOŁAJ NA BORKU
Jak co roku Osiedlowe Ko-
ło Kobiet Jedlicze-Borek 
zorganizowało spotkanie 
in-tegracyjne, połączone  
z zabawą andrzejkową oraz 
mikołajkową.

Tym razem Mikołaj przyszedł do 
wychowanków Środowiskowego 
Domu Samopomocy w Potoku, 
dzieci z Polskiego Związku 
Niewidomych koło w Krośnie oraz 
dzieci ze Świetlicy Opiekuńczo-
Wychowawczej Jedlicze - Borek. 
W spotkaniu wziął udział Piotr 
Rostek, zastępca Burmistrza Gminy 
Jedlicze. Po wizycie Mikołaja 
zaproszeni goście bawili się 
przy muzyce zapewnionej przez 

Krzysztofa Karamusa z GOK. Zakup 
paczek i zorganizowanie imprezy 
były możliwe dzięki wsparciu 

W dniu 29 października 2009 r. 
w Gminnym Ośrodku Kultury 
w Jedliczu zostały ogłoszone 
wyniki gminnych eliminacji  
Ogólnopolskiego Konkursu 
Plastycznego pod hasłem 
„Zapobiegajmy pożarom”. 
Na konkurs wpłynęło 190 prac  
z 9 szkół i 4 przedszkoli,  
z terenu gminy Jedlicze. Nagrody  
i dyplomy ufundowała Gmina 
Jedlicze. Organizatorami konkursu 
byli: Zarząd Oddziału Miejsko-
Gminnego ZOSP w Jedliczu 
oraz Gminny Ośrodek Kultury  
w Jedliczu. Po trzy prace z każdej 

grupy wiekowej zostały przesłane 
na szczebel powiatowy.

WYNIKI:
Przedszkola
I miejsce – Dominik Zygmunt – 
Długie
II miejsce – Damian Bielec – 
Jedlicze
III miejsce – Tymoteusz Och – 
Jedlicze

Szkoła podstawowa, klasy I-III
I miejsce – Patryk Syrek – 
Piotrówka
II miejsce – Adrian Jaskółka – 
Piotrówka

III miejsce – Aleksandra Wodzińska 
– Długie

Szkoła podstawowa, klasy IV-V
I miejsce - Kamil Lubaś – ZS 
Moderówka
II miejsce – Sylwia Marzec – ZS 
Moderówka
III miejsce – Karolina Głowińska - 
ZS Moderówka

Gimnazjum
I miejsce – Damian Kłapkowski – 
ZS Jaszczew
II miejsce – Kacper Lichoń – ZS 
Moderówka

finansowemu gminy Jedlicze.
Poczęstunek przygotowały panie  
z OKK Jedlicze-Borek. 

STRAŻACKI KONKURS PLASTYCZNY
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Wokalistka, kompozytorka 
i autorka tekstów gościła  
22 listopada br.  
w sali Rafinerii S.A. w Jedliczu. 
Jej występ zgromadził wielu 

HALINA FRĄCKOWIAK  
W JEDLICZU

sympatyków, którzy 
szczelnie wypełnili 
salę. 
Artystka zaśpiewała wiele 
ciepłych, pogodnych  
i ujmujących piosenek, 
jak  Mały elf, Windą do 
nieba, Bądź gotowy dziś 
do drogi, Jak pięknie by 
mogło być, Napisz proszę, 

Papierowy księżyc.
Koncert poprzedziły występy 
zespołów tanecznych działających 
w GOK - ,,UPS”, wykonał salsę, zaś 
,,Szasse” -  taniec jazzowy. 

Organizatorem koncertu był Gminny 
Ośrodek Kultury w Jedliczu. Koszt 
koncertu został sfinansowany  
z dotacji budżetowej przeznaczanej 
przez  Gminę Jedlicze na działalność 
kulturalną GOK.
Składamy podziękowania Rafinerii 
Nafty Jedlicze za nieodpłatne 
udostępnienie sali widowiskowej  
i Spółce Raf – Universal za pomoc 
organizacyjną.
Efekty świetlne w wykonała firma 
Megaton Krosno, nagłośnienie 
koncertu Krzysztof Karamus, 
scenografię Zofia Kędzierska 
instruktor GOK. 

GMINA JEDLICZE DLA 
PROFILAKTYKI

W październiku br. 
odbyło się ostatnie z cyklu 
spotkań profilaktycznych  
w ramach projektu „Bez 
nałogów żyj zdrowo, ciesz się 
życiem bądź sobą”. Projekt 
był realizowany przez Gminę 
Jedlicze od marca 2009 r.

Celem projektu było dotarcie  
z informacjami o negatywnych 

skutkach nadużywania alkoholu do 
jak najszerszej grupy mieszkańców.

Każde z czterech spotkań 
łączyło prelekcję o tematyce 
antyalkoholowej, wygłaszaną przez 
osoby z oddziału odwykowego  
w Krośnie, z występem kaba-
retowym. 

Pierwsze spotkanie odbyło 
się w marcu w Domu Ludowym  
w Długiem. Kolejne spotkanie 
miało miejsce końcem kwietnia 
w Domu Ludowym w Żarnowcu.  
Następne spotkania profilaktyczne 

odbyły się po wakacjach,  
w Domu Ludowym Jedlicze-
Męcinka oraz w Domu Ludowym  
w Dobieszynie. Do pomocy przy 
realizacji  projektu  włączały 
się koła gospodyń wiejskich, 
członkowie ochotniczych straży 
pożarnych, rad sołeckich,  
a także radni. Organizatorzy, czyli 
Gmina Jedlicze, Gminny Ośrodek 
Kultury w Jedliczu serdecznie 
dziękują wszystkim, którzy 
pomagali w w/w przedsięwzięciu. 



A

Gminne WieściAKTUALNOŚCI

15

Gminne Wieści sport
NAGRODZONO SPORTOWCÓW

Jak co roku Burmistrz Gminy Jedlicze nagrodził 
sportowców, trenerów i działaczy sportowych  
z terenu gminy. Uroczyste wręczenie nagród odbyło 
się 10 listopada br. w Urzędzie Gminy Jedlicze.

Nagrodę w dziedzinie sportu otrzymuje sportowiec, 
który w mijającym roku  wykazał się wybitnymi 
wynikami sportowymi we współzawodnictwie 
międzynarodowym, krajowym. Trener i działacz zostają 
uhonorowani za zasługi w osiąganiu przez szkolonych 
zawodników wybitnych wyników sportowych we 
współzawodnictwie sportowym międzynarodowym, 
krajowym lub lokalnym.
Za osiągnięcia sportowe w 2009 roku Burmistrz 
nagrodził:
narciarzy: Konrada Bila oraz Dominikę Bril
działacza sportowego: Wiesława Ginalskiego  -  wie-

loletniego prezesa LKS Victoria Dobieszyn
trenera: Sylwię Lisowicz – instruktora sportu, odnoszącą 
sukcesy jako trener zespołów taneczno-sportowych 
działających przy Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji 
w Jedliczu

W IV Międzywojewódzkim 
Memoriale im. BOGUSŁAWA 
DZIURY  w   strzelectwie    sportowym 
wzięło udział 311 zawodników 
ze szkół gimnazjalnych i ponad- 
gimnazjalnych oraz klubów,  
z całej Polski. Zawody rozgrywano 
w dniach 13 – 14 listopada 2009r. 

Memoriał jest poświęcony 
pamięci zmarłego 
nauczyciela i trenera 
strzelectwa sportowego 
Bogusława Dziury. 
Zawodnicy zmierzyli się 
w strzelaniu z pistoletu 
pneumatycznego i karabinka 
pneumatycznego w następujących 
kategoriach wiekowych: młodzik 
- młodziczka, junior młodszy - 
juniorka, junior - juniorka, senior 
- seniorka (szkoły gimnazjalne  
i ponadgimnazjalne). 
Najmłodszym uczestnikiem 
zawodów strzeleckich był 
11-letni Damian Rzońca  
z Jedlicza. W uroczystości brał 
również udział żołnierz Armii 

IV MEMORIAŁ W JEDLICZU Krajowej, Pan Józef Bochenek. 
Organizatorami III Memoriału byli:

1. MUKS „Podkarpacie” Jedlicze 
2. Gmina Jedlicze. 
3. GOSiR Jedlicze.  
4. Zarząd Wojewódzki LOK  
w Rzeszowie.
5. Podkarpacki Związek 
Strzelectwa Sportowego w 
Rzeszowie.  

 
 

Koordynatorem turnieju był Andrzej 
Cynarski, trener strzelectwa 
sportowego, nauczyciel  Zespołu 
Szkół im. Armii Krajowej w 
Jedliczu.
            Szczegółowe wyniki zawodów 
znajdują się na stronie internetowej 
www.muks.gosir.home.pl




